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Vážení spoluobčané, 
dovolte mi, abych vám všem popřál šťastný           
a úspěšný nový rok 2025. Doufám, že jste prožili 
krásné vánoční svátky plné radosti, klidu               
a pohody v kruhu svých nejbližších. 
Rok 2024 byl pro naše město plný výzev. Věřím, že 
dokončené investice pomohou zlepšit život v našem 
městě. Osobně bych vám rád poděkoval za vaši důvěru a podporu. Vaše zpětná 
vazba a aktivní účast na dění v naší obci jsou pro mě nesmírně cenné. Těším se na 
další společné projekty a setkání s vámi v novém roce. 
Rád bych také poděkoval Báře Pivko za skvělé vedení kulturní komise, přípravu        
a organizaci spousty kulturní akcí. V čele kulturní komise ji od nového roku vystřídá 
Vendula Jinochová, které tímto přeji mnoho štěstí i úspěchů v její nové roli. Roli, 
která je časově velmi náročná a znamená práci ve prospěch nás obyvatel města. 
Bára zůstává i nadále členkou komise, za což jsem velmi rád. 
Za všechny zastupitele a pracovníky města vám přeji hodně zdraví, štěstí a úspěchů 
v roce 2025. Společně budeme i nadále pracovat na tom, aby naše město bylo 
místem, kde se dobře žije a kde se všichni cítíme doma. 
S úctou a nadějí 

Tomáš Hrubec, starosta města 

Veřejné zastupitelstvo se konalo ve středu 27. listopadu 2024 od 19:00              
v zasedací místnosti městského úřadu. Informace jsou podány ve zkrácené verzi. 
Přítomno bylo 10 zastupitelů, jeden zastupitel byl řádně omluven. 
Zastupitelstvo města schválilo: 
• Rozdělení programové dotace pro rok 2025 v celkové výši 191 000 Kč. 
Prostředky jsou určeny pro spolky a organizace, které pořádají aktivity s prioritním 
zaměřením na děti a mládež. Aktivitou se pro potřeby tohoto projektu rozumí 
pořádání veřejně přístupných akcí, turnajů, pravidelných soutěží a zápasů, 
představení, výstav, přehlídek apod. na území města Nová Včelnice. 
• Poskytnutí individuální dotace pro Prevent 99 z. ú. ve výši 17 183 Kč, na zajištění 
běžného provozu služeb Jihočeský streetwork PREVENT a Kontaktní centrum 
PREVENT Jindřichův Hradec, podílející se na realizaci protidrogové politiky pro rok 
2025. 
• Poskytnutí individuální dotace pro Hospicovou péči sv. Kleofáše ve výši 10 000 Kč, 
na podporu činnosti domácího hospice na Jindřichohradecku a blízkého okolí pro 
rok 2025. 

Informace města

Slovo starosty

Informace z 24. zasedání zastupitelstva města
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• OZV o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství. Původní 
vyhláška stanovila termín úhrady pro osoby s trvalým pobytem do 31. 3. a pro 
vlastníky nemovitostí do 30. 6. Nově bude jeden termín 31. 3. pro všechny 
poplatníky. Výše poplatku 1 000 Kč/osoba/rok se nemění a výše ekobodu se 
zvyšuje z 9 na 14 Kč. 
• Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku ze psů. Ve vyhlášce dochází ke 
změně termínu, do kdy má být poplatek za psa uhrazen. Původní termín byl 
stanoven do konce května, nově do konce března. 
• Pravidla k motivačnímu a evidenčnímu systému pro odpadové hospodářství 
(„MESOH“). Cílem je snížení produkce směsného odpadu, zvýšit podíl tříděného           
a předcházení vzniku odpadů. 
• Vodné a stočné pro rok 2025. Ceny vodného a stočného zůstávají pro rok 2025 ve 
stejné výši. V roce 2025 bude tedy celková cena činit 121,93 Kč včetně DPH. 
• Energetickou politiku města Nová Včelnice. V rámci projektu bude sledováno 
efektivní využívání energií v objektech města. 
• Smlouvu o poskytnutí bezúplatného plnění - Ekocentrum Vydra ve výši 5 000 Kč 
na zajištění ochrany životního prostředí, enviromentální výchovy a osvěty                 
a provozování záchranné stanice pro hendikepované živočichy s Českým nadačním 
fondem pro vydru. 
• Smlouvu o zřízení služebnosti inženýrské sítě v ulici U trati na vedení vodovodní 
přípojky. 
• Inventarizaci majetku a plán inventur. Inventarizace bude provedena v době od    
2. 1. 2025 do 17. 1. 2025. 
• Vyřazení majetku z inventarizace v celkové částce 324 740,80 Kč. Jedná se              
o poškozený a nefunkční majetek. 
• Rozpočtové opatření č. 9/2024 
• Odměny výborům a komisím za druhé pololetí roku 2024 pro členy finančního 
výboru, stavební komise a redakční rady a za čtvrté čtvrtletí roku 2024 pro členy 
kulturní komise, kteří nejsou volenými zástupci města, ve výši 3 000 Kč/člen. 

Tomáš Hrubec, starosta města 

Veřejné zastupitelstvo se konalo ve čtvrtek 19. prosince 2024 od 19:00             
v zasedací místnosti městského úřadu. Informace jsou podány ve zkrácené verzi. 
Přítomno bylo 6 zastupitelů, pět zastupitelů bylo řádně omluveno. 
Zastupitelstvo města schválilo: 
• Rozpočet města pro rok 2025. Rozpočet je koncipován jako schodkový                    
a investiční. Počítá s investicemi v průmyslové zóně, kde je třeba vyřešit odvedení 
dešťových vod a napojení dalších pozemků na účelovou komunikaci. Další investice 
budou směřovat na zlepšení technologie úpravny vody, zateplení objektů města, 

Informace města

Informace z 25. zasedání zastupitelstva města
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pořízení nového cisternového vozu pro jednotku hasičů, obnovu strojového parku 
technických služeb … Schodek rozpočtu příjmů a výdajů činí celkem zhruba 12,5 
mil. Kč. Předpoklad ale je, že například díky získaným dotacím bude nakonec 
schodek nižší. Ten bude financován z výsledku rozpočtového hospodaření minulých 
let. Celkový zůstatek finančních prostředků na konci letošního roku je zhruba         
35 mil. Kč. 
• Poskytnutí finančního příspěvku pro Jihočeské centrum pro zdravotně postižené 
a seniory o. p. s. ve výši 5 000 Kč formou individuální dotace. Poskytují služby 
zdravotně postiženým, seniorům a pečujícím osobám. V poradně řeší např. 
problematiku kompenzačních pomůcek a možnosti jejich pořízení nebo pomáhají 
orientovat se v sociálních dávkách, zajišťují distribuci Euroklíčů a prodej drobných 
pomůcek ke sluchadlům a pro soběstačnost. Finanční prostředky by použili na 
zajištění provozu jednotlivých služeb pracoviště. 
• Dodatek č. 2 - Rekonstrukce atletického koridoru a přístavba WC Nová Včelnice, 
jehož předmětem je vyčíslení méně a více prací. Konečná cena díla činí                     
11 918 058,01 Kč bez DPH. 
• Rozpočtové opatření č. 10/24. 

Tomáš Hrubec, starosta města 

Finanční odbor upozorňuje, že platby na pokladně 
městského úřadu bude možné provádět nejdříve 
od středy 15. ledna od 8.00 hodin.  
Dále upozorňujeme na změnu bankovního spojení 
pro úhradu poplatků za odpady a psy.  
Nové číslo účtu 35-603173349/0800. 
Děkujeme za pochopení. 

Michaela Hanzlová, vedoucí FO 

Sdělujeme občanům, že došlo 
k p ř e s u n u k a n c e l á ř í 
stavebního úřadu a oddělení 
životního prostředí. Kanceláře 
jsou nově umístěny v prvním 
patře objektu městského úřadu, 
vstup hlavním vchodem budovy. 

Pavlína Nebeská, tajemnice

Informace města

Abyste nás nehledali

Poplatky na pokladně úřadu
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Nejmladší občánky Nové Včelnice, Alžbětku a Julinku, slavnostně přivítal do 
života starosta města Tomáš Hrubec s matrikářkou Andreou Šívrovou.  

Setkání v obřadní síni, tentokrát v adventním čase 9. 12. 2024, bylo velkou událostí 
pro rodiny novorozených holčiček, ale též pro děti z MŠ Nová Včelnice, které 

předvedly milé kulturní 
pásmo s hudebním 
d o p r o v o d e m L e n k y 
Šebestové. 
Všem zúčastněným 
děkujeme a holčičkám 
přejeme hodně lásky, 
zdraví a šťastný život 
v k r u h u m i l u j í c í 
r o d i n y , r o d i č ům 
pevné zdraví, hodně 
zdaru a radosti při 
výchově.  

Jana Tušilová 

Ze života města

Vítání dětí do života

Zleva: Alžběta Dvořáková, Julie Slavíková

Viola Maňasová, Vojtěch Jinoch, Apolena Korandová, 
Daniel Lorenc, Leontýna Zdeňková, Šimon Urban
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Už je to rok, co kulturní komise města Nová Včelnice pořádala první tvoření 
věnců. A pro hojnou účast a kladné ohlasy jsme se rozhodli tuto akci 
zopakovat i letos. 

Všichni účastníci přišli do zasedací místnosti tzv. „po čuchu“. Vůně jehličí a svařáku 
se totiž linula po celé budově a spolehlivě je navedla. Za hezkého povídání a zvuku 
vánočních písní se tvořilo asi 3 hodiny. Návštěvnost byla ještě větší než rok minulý 
a celá akce byla moc vydařená. 
Děkujeme za vaši přízeň a těšíme se zase za rok. 

Vendula Jinochová 

Ze života města

Navodili jsme vánoční atmosféru

Kalendář pro rok 2026 plný dobrot 

Výzva všem včelnickým spoluobčanům! Do kalendáře na další rok bychom 
rádi zařadili vaše kulinářské kreace. Staňte se spolutvůrci! 
Pojďte se podělit o oblíbené recepty z rodinných pokladen, tradiční, moderní, 
zdravé, nezdravé, jednoduché i náročnější! 
Nadívané kachničky, játrové paštičky, domácí dortíčky, povidlové buchtičky, 
dokonalé řízečky a jiné dobroty, které se rýmují i nerýmují, ale chutnají a jejichž 
recepty budete umět jasně a stručně popsat, můžete zasílat do konce dubna        
e-mailem na: knihovna@vcelnice.cz nebo donést osobně do knihovny. 
Přidejte fotku výrobku, případně fotografii z vaření. Těšíme se na vaše 
příspěvky.  

kulturní komise města 
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S klesající teplotou venku začínáme i my lidé lehce hibernovat a je čím dál 
těžší odhodit knihu, opustit televizi, nechat plnou lednici bez dozoru, natož 
si někam vyrazit. Nicméně 1. 12. bylo počasí výstavní a v kombinaci se 
slavnostní událostí vylákalo ven spoustu 
lidí.  
Stejně jako v předchozích letech byla tato 
tradiční akce spojená s vánočními minitrhy 
regionálních prodejců a chráněné dílny, 
jejichž výběr byl poměrně pestrý a radost si 
mohl udělat každý dle svých preferencí.  
Rozněžnělou a až takovou euforickou náladu 
jsme v organizačním týmu měli z letošní 
novinky, kterou byla instalace fotokoutku. 
Barča nás zblbla jen několik málo hodin před vypuknutím celé události, takže jsme 
všichni kmitali. Naše děti například ten den nedostaly ani řádný oběd, zato se 
mohly vyfotit v kouzelném fotokoutku u kostela s vánočním medvědem a kometou. 
Což mimochodem mladí muži udělali v křeči a za úplatek. A ano, churros, které tam 
v jednom ze stánků prodávali, bylo luxusní a vonělo na dálku. Na velkou dálku! 
Zaznělo také všeobjímající slovo pana starosty s přáním šťastných i veselých 
svátků, jak už to ke konci roku bývá. Poté se již odpočítávalo do rozsvícení 
vánočního stromečku, což bylo veselé a zdařilo se na první pokus díky obratnosti     
a šikovnosti statného, udatného a poslušného (!) velitele technických služeb. 
K dokreslení atmosféry hrála kapela Koledujem si, která veškerý výdělek věnovala 
na charitativní účely. A opravdu koledovala jednu za druhou, což vánoční náladu 
ještě umocnilo. 

Když slunce zapadlo, mohli jsme 
se zahřívat láskou anebo raději 
vsadit na j istotu v podobě 
svařáku, případně grogu, což bylo 
k mání ve stánku usměvavých 
mužů a žen Sboru dobrovolných 
hasičů.  
Tímto děkujeme všem, kteří se 
podíleli na přípravě a zajištění 
programu i Vám všem, kteří jste 
přišli společně rozsvítit náš 
vánoční strom, zazpívat si, potkat 
se a zasmát. 

Alexandra Lesche 

Ze života města

Rozsvícení vánočního stromu
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Dne 11. 12. 2024 se Nová Včelnice 
zapojila do celorepublikové akce Česko 
zpívá koledy.  
Sešli jsme se v 18 hodin u vánočního 
stromu, kde už jsme měli připravený teplý 
čaj jak pro děti tak i ve variantě pro 
dospělé. Děti pro všechny účastníky 
vyrobily přáníčka s vánočními motivy        
a nechybělo  i něco sladkého k zakousnutí.  

Akce Česko zpívá koledy se 
zúčastnila více než stovka obyvatel. 
Tímto bychom chtěly poděkovat 
úžasné zpěvačce Kristýně Vackové, 
že nám pomohla se zpěvem, 
farnosti Nová Včelnice, městu Nová 
Včelnice, paní Heleně Hřebíkové, 
p a n u I n g . P a v l u Š í m o v i z a 
sponzorské dary a i všem ostatním, 
kteří si přišli zazpívat koledy. 
Děkujeme. 

Iva, Pavlína a Bára 

Radost, spokojenost a dobrou náladu rozdávaly děti z mateřské školy při 
jednom prosincovém pondě lním dopoledni všem obyvatelům                             
v pečovatelských domečcích, kam přišly spolu se svými učitelkami zazpívat 
krásné vánoční koledy. Někde si děti vysloužily i sladkou odměnu. Pak se vracely 
zpět do školky, 
kde na ně možná 
čekal Ježíšek. 
Děkujeme dětem    
i jejich učitelkám 
z a b á j e č n é 
z p e s t ř e n í 
všedního dne. 

Andrea Šívrová 
a Pavlína Nebeská

Z e života města

Koledy s celým Českem a Klubíkem

Děti z mateřské školy zpívaly koledy
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aneb Ples města Nová Včelnice  

Věděli jste, že paraskevidekatriafobie je diagnostikovaná chorobná obava       
z pátku třináctého? Tak u nás v Nové Včelnici touto fóbií trpí málokdo, jak 
bylo vidět na městském plese v pátek 13. prosince. 

Mnozí se vyrazili pobavit a vrhnout se do 
spárů zábavy do vánočně nazdobeného sálu 
Hotelu Jelen, kde se ples konal. Účast byla 
dokonce tak hojná, že padl návštěvnický 
rekord za posledních deset let! 
Moderátorství při předávání hlavní tomboly 
se ujala první dáma města Dana Hrubcová       
s Romanem Jinochem, v čemž byli velmi 
zdatní a vtipní. Na tvářích většiny výherců se 
rozzářil úsměv, za což děkujeme všem 

sponzorům, kteří se podíleli ať již finančně nebo sponzorským darem. 
Předtančení bylo v režii moderní taneční školy DanceArt Pelhřimov. V dětském 
provedení jsme mohli shlédnout ukázky latinských a jiných exotických tanců, což 
bylo příjemně inspirativní a pár tanečníků se je snažilo během celého večera 
napodobit. Nebo to tak alespoň vypadalo. 
K hudbě a poslechu hrála všem jistě známá a zábavná kapela Klaret, která umí 
vyseknout oldies, moderní hity, ale i dechovky a lidovky. Hostům, kteří neumějí 
odejít včas, uspořádal energický a báječně exhibicionistický frontman kapely 
Radomír Švec improvizovanou after párty s tahací harmonikou, což byl jeden            
z nejkrásnějších zážitků celé zábavy.  
Děkujeme všem, kteří se přišli vyřádit a těšíme se na příští rok.         

Alexandra Lesche 

Děti ze tř ídy Žabiček se 
zúčastnily kurzu v rámci 
projektu "Děti do bruslí", který 
je určen pro děti předškolního 
věku s výukou bruslení pod 
o d b o r n ým m e t o d i c k ým              
a trenérským vedením. Děti 
jsou moc šikovné, a tak na 
závěr dostaly krásný diplom. 

Ze života města

"Miláčku, začala plesová sezóna..."

Děti do bruslí
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Ve středu 11. prosince vyrazily děti ze třídy Žabiček a Sluníček na výlet do 
Jindřichova Hradce. Čekala nás návštěva Krýzových jesliček a procházka vánočním 
městem.  Děti si výlet užily a už se těší na stromeček a dárečky. Vám všem bychom 
chtěli popřát krásné prožití svátků vánočních, mnoho štěstí, zdraví a spokojenosti    
v novém roce 2025.  

Kolektiv zaměstnanců MŠ 

Ze školky

Navštívili jsme vánoční Hradec
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Na čerty, pátého prosince, knihovna nadělila sedmákům a osmákům 
dopolední besedu. Přijel za námi Bohumil Biňovec z Kamenice nad Lipou, aby 
se podělil o zkušenosti, zážitky a radost ze své řezbářské práce. 
Ve l k ým z á ž i t k e m           
v betlémářské kariéře 
p a n a B iňo v c e b y l a          
v roce 2016 nabídka 
vystavit své dílo na 
p r e s t i žn í m m í s t ě ,          
v pražské katedrále 
svatého Víta. Betlém           
z Kamenice nad Lipou 
se čtrnácti figurami        
z l i p o v é h o d ř e v a            
v mírně nadživotní velikosti nebylo snadné nainstalovat, avšak povedlo se. Řezbář 
se setkal i s kardinálem Dominikem Dukou a rád na zážitek vzpomíná. Výstavu jsme 
viděli na videozáznamu, stejně jako další zajímavé momenty. Třeba proces, jak          
z jednoho velkého kusu dřeva v rukou řezbáře, dlátem, postupně vzniká louka se 
stádem pasoucích se ovcí. Ovce jako by postupně z materiálu vystupovaly, nejprve 
jejich hlavy, rohy, hřbety, pak celé postavy – a nakonec vyvstane celé dílo v přírodní 
barvě dřeva, postupně začne být tráva zelená, ovečky bílé se třpytivými odlesky, 
jejich tváře… Těžko říct, co se člověku líbí víc, přírodní materiál i barvičky mají své 
kouzlo a dílo pokaždé vypadá jinak. 
Lidové betlémářství má v Čechách velkou tradici. Víte, že mechanický betlém 
můžete vidět nejenom v Jindřichově Hradci (světoznámé Krýzovy jesličky v muzeu), 
ale i v Kamenici nad Lipou? Pan Biňovec nám přivezl ukázat několik menších 
figurek, které budou součástí mechanického betlému.  
U Biňovců v garáži je každoročně k vidění v adventním čase betlém čítající přes 200 
objektů (postavy, domy). Figurky tvoří pan Biňovec, maluje je jeho paní. Pokud jste 
kamenický betlém nestihli navštívit v uplynulých dnech, příležitost budete mít 
znovu o Vánocích roku 2025.  
Na besedě padlo i hodně otázek a děti vyprávěly, jak právě připravují betlém na 
velkou školní výstavu. Po odpovědi na to, jak se Bohumil Biňovec k práci řezbáře 
dostal, dětem řekl: „Každý člověk, úplně každý, má nějaký talent, nějaké schopnosti 
– každý jiné. Ten talent by se měl během života objevit, rozvíjet a co nejlíp využít, 
snažte se o to. Někdo svůj talent objeví v mládí, někdo až později.“ 
Za zajímavé a inspirativní setkání panu Biňovcovi děkujeme. 

Jana Tušilová, knihovnice 

Z knihovny

S řezbářem o betlémech
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Protože bylo úterý před Mikulášem, nenechali jsme nic 
náhodě a na příchod Mikuláše s družinou jsme se připravili. 
Naučili jsme se pro něj písničku, rovnou i s tanečkem. 
V zadní dospělácké výpůjční 
místnosti jsme objevili překvapení 
– stezku plnou zimních úkolů,        
a tak jsme si užili i „chůzi po ledu   

a házení sněhovými hroudami“, i když za oknem bylo 
počasí ještě podzimní. Děti se zabraly do prohlížení 
zvířátkových knížek a figurek, vyrobili jsme si 
papírové Mikulášky a víte, co se stalo nakonec? Za 
oknem děti objevily červenou punčochu s nadílkou. 
Jsou to šikulové a jejich mamky taky. Tak příště zase 
v lednu! A jestli máte doma holčičku nebo chlapečka 
kolem dvou let, přijďte se podívat i vy. 

Za překrásný koncert na Mikuláše, šestého prosince, děkujeme Harp kvartetu 
Můra, hrající tentokrát v pětičlenné sestavě s hostem Štěpánkou Čechovou, 
která svým nepopsatelně čistým zpěvem a hrou na triangl povznesla celý 
večer ještě výš… 
Děkuj i také dě tem          
a paní učitelce Zdeňce 
Jůnové z výtvarného 
oboru ZUŠ Allegro za 
z a pů j če n í v á n o čn í 
kolekce obrazů, kterou 
jsme dostali přesně        
v d e n k o n c e r t u                
a v knihovně bylo jako 
v z i m n í p o h á d c e . 
Děk u j i m a t r i k á ř c e 
A n d r e e Š í v r o v é z a 
útulný koutek s vůní Vánoc a svařáku a vám všem, co jste přišli za 
nezapomenutelný předvánoční večer s živou muzikou, zpíváním a radostí v srdci.  
Kéž si v sobě ten pocit udržíme po dlouhý čas, až do příštích Vánoc. 

Jana Tušilová

Z knihovny

Předmikulášské čtení - našim nejmenším

Vánoční Můra
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Z knihovny, kultura

Protože je v Nové Včelnici hodně 
talentovaných výtvarníků mezi 
dětmi i dospělými, přihlásila se 
naše knihovna do 15. ročníku 
výtvarné soutěže Lesy a příroda 
kolem nás. 
Využijte dlouhých večerů, popusťte 
uzdu fantazii, pohrejte si s papírem 
a barvičkami. Kdo máte kreslení 
rádi, nečekejte na školní výtvarku     
a namalujte sami doma. Všichni 
z úča s t něn í d o s t a n o u m a l o u 
pozornost a z každé kategorie naše 
t ř íč l e n n á p o r o t a v y b e r e t ř i 
postupující do krajského kola           
v Českých Budějovicích, kde je sutěž  
podpořena parádními cenami. Šanci 
má každý, kdo se pustí do práce.  

Obrázek přineste do knihovny nejpozději 7. února. Moc se těším a držím vám 
palce. 

Jana Tušilová, knihovnice 

7. 1. Čteme nejmenším, knihovna od 10:00 
14. 1. Podivuhodné vlastnosti koření,  
beseda s V. Kadlecem, knihovna od 17:00 
25. 1. Zimní projekce filmů, Hotel Jelen 
          Pro děti: Jak zachránit draka, od 16:00 
            Pro dospělé: Výjimečný stav, od 20:00 

1. 2. Hasičský ples, hraje Baret, Hotel Jelen od 20:00 
4. 2. Čteme nejmenším, knihovna od 10:00 
4. 2. Stopem do Íránu,  
cestovatelský stand-up Š. Boka, knihovna od 18:00 
15. 2. Mastopustní průvod 

Maluj, soutěž a vyhraj

Kam v lednu

Připravuje se na únor
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Pověst o „Nechybě“, panské budově ve Včelnici 

Dávno odezněla sláva a jásot mohutného shromáždění při slavnostním 
vysvěcení nové kaple Panny Marie Staroetinské ve Včelnici. Eustach Míček, 
mlynář na Kalichu, i jeho přátelé, kameničtí sousedé Šimon Picek a Martin 
Holoubek, si odpykali trest v kamenickém vězení. Všechna starost o mlýn           
a práci v hospodářství ležely na bedrech nejstaršího mlynářova syna Vavřince, 
neboť pohyb ve vězení starému mlynáři na zdraví nepřidal. Vavřinec dělal tu práci 
rád, byl na svého otce hrdý a velmi ho miloval. Stejně tak si ho vážili i prostí lidé      
z celého okolí. Mlynář byl dobrý člověk, poctivý a spravedlivý jak k vlastním, tak       
i cizím. Vavřinec nikdy nezapřel svého otce, který jako jeho otec, děd a praděd byl 
věrný a horlivý následovník a vyznavač odkazu Mistra Jana Husa. Také Vavřinec byl 
ve staré víře vychován a vřele oddán kalichu. Většina jeho vrstevníků byla již dávno 
obrácena na víru katolickou, on však stále odolával. Tak jako ostatním, i jemu se 
líbila sličná panna Mandalenka společnice kamenické hraběnky. Vyhledával 
kdejakou příležitost, aby ji mohl alespoň spatřit. Ať už to bylo u kaple Na bojišti, 
kam s hraběnkou chodila, nebo při vyřizování otcových záležitostí na kamenické 
rychtě a podobně. Jednou, při náhodné návštěvě hrobu své matky na brádelském 
hřbitově, uviděl Vavřinec Mandalenku, jak s paní hraběnkou vychází z kaple sv. Máří 
Magdaleny. Jejich zraky se setkaly. Dlouho si hleděli do očí a oba dva zahořeli 
vzájemnou láskou, neboť již dávno nebyl Vavřinec Mandalence lhostejný. Líbil se jí 
ten snědý pěkně urostlý mládenec. Co však je to všechno platné. On kalištník, ona 

katolička. Těžko by jeho otec přenesl přes srdce, 
kdyby zvěděl, že syn zahořel láskou k papežence, 
jak ji nazýval, kdykoliv ji viděl s hraběnkou blížiti 
se ke kapli pod Kalichem. Stejně takové obavy 
měla Mandalenka. Bála se svého otce, a ještě více 
hraběnky. Ta však brzy poznala, že se                      
s Mandalenkou něco děje, neboť jednou žádala        
o dovolení zůstat jeden nebo dva dny, že je otec 
nemocný. Podruhé si našla jinou výmluvu, 
podívat se sama do kamenického kostela, a to 
Mandalenka nikdy nedělala. Byla to náhoda, že 
se vždy nakrátko sešla s Vavřincem?  Smluvili se 
na Jánskou pouť na Kostelík. Uprosila hraběnku, 
aby se tam mohla s družkami vypravit. Zde se 
scházeli lidé z širokého okolí. Dopoledne starší, 
odpoledne omladina. 

Z historie

Listování ve vzpomínkách

Oliver Kyselák
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Konečně se setkali o samotě a řekli si          
o své beznadějné lásce, kterou musejí 
přede všemi skrývat. Mandalenka dlouho 
své tajemství neudržela. Chodila jako bez 
ducha, bez zájmu. Však si toho zámecká 
paní už dávno všimla, zvlášť teď po Jánské 
pouti. Uhodila na ni a Mandalenka ve své 
oddanosti poslušně všechno jí vyjevila. 
Plakala, prosila, zapřisáhla se, že se             
s Vavřincem již nikdy nesejde, jen ať nic 
neříká otci. Hraběnka souhlasila. Dlouho 
pak přemýšlela, až konečně přišla na to, jak veřejně pokořit nenáviděné kalištníky    
a přitom vyzdvihnout svoji šlechnotnost dle slov Kristových: „Otče, odpusť jim, 
neboť nevědí, co činí!“ Měla však podmínku, že při příštím procesí a slavnostní 
pouti v zahradě mariánské kaple Vavřinec a s ním i jeho otec a ostatní – Šimon 
Picek, Martin Holoubek i další tajní kalištníci, veřejně ji odprosí a zřeknou se své 
kacířské víry a přestoupí k pravému, jedinému, svatosvatému náboženství 
katolickému. Všichni tak slíbili. Slavnostní kázání a mši sloužil opět hradecký páter 
Jiří Plachý, který pak přijal vyznání víry nově obrácených a uvedl je v lůno církve 
katolické. 
Po skončení pobožnosti přistoupil Vavřinec k Mandalence, uchopil ji za ruce              
a pravil:“ Mandalenko, propast, která nás dělila, je překonána. Splníš svůj slib?“ 
Mandalenka nastavila mu své rty k políbení. 
Starý mlynář Eustach Míček se nepoddal, zůstal víře svých otců věrný. Netrvalo 
dlouho a Vavřinec uváděl na Kalich svoji Mandalenku, novou hospodyni. Pan otec ji 
přijal s otevřenou náručí, jako svoji vlastní dceru. 
Novomanželům dostalo se nespočetných blahopřání a vzácných darů. Mimořádný 
svatební dar jim věnovala hraběnka Hypolita. Nedaleko kaple ve Včelnici dala 
postavit zvláštní panskou budovu, kterou s částí pozemků dala jako věno 

Mandalence s tím výslovným přáním, aby 
se do Včelnice přestěhovali. 
Budovu nazvala „Nechyba“, protože 
spojením Vavřince s Mandalennkou se 
žádná „chyba nestala“.  
Když mlynář na Kalichu Eustach Míček, 
poslední protestant na kamenickém              

a včelnickém panství, zemřel a byl pochován ve víře svých předků, odstěhovali se 
mladí Míčkovi do Včelnice a žili v míru a pokoji na Nechybě. 
Červen 1988  

Bohumil Lešetický 
Připravila Jana Tušilová 

Z historie

Tadeáš Neumann
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V listopadu se zúčastnily naše gymnastky dvou 
posledních letošních závodů – 9. 11. jsme zamířili 
do Jindřichova Hradce (Jindřichohradecká liga), kde 
dívky soutěžily každá za sebe ve složení Kepková 
Emily, Strašíková Hana, Šlápotová Beata, Klocová 
Marina Jana a Sedláková Nikola.   
Na Krajský přebor družstev se děvčata vydala      
23. 11. do Veselí nad Lužnicí, kde obsadila 5. místo. 

O toto umístění se 
zasloužila:  
N i k o l a S e d l á k o v á , 
B e a t a Š l á p o t o v á ,    
E m i l y K e p k o v á               
a  Hana Strašíková.  

9. prosince jsme si v naší tělocvičně 
zacvičili naposledy a tento úspěšný rok 
zakončili závody. Účast diváků z řad rodičů, 
prarodičů a sourozenců byla vysoká a dívky 
podaly skvělé výkony. Oceněné byly 
medailemi, diplomy a došlo i na malé dárky 
za celoroční úsilí.  
Velké díky patří trenérům, kteří s dívkami 
pracují, občas to nemají lehké. Rodičům, kteří 
trpělivě děti vozí na tréninky a pomáhají nám 
připravovat a sklízet nářadí a všem ostatním, 
kteří se podílejí na chodu gymnastiky.  
Za sportovní gymnastiku TJ Nová Včelnice 
přeji všem do roku 2025 zdraví, pohodu           
a klid! 

Jana Klocová 

Sport

Gymnastky ukončily sezónu pátým místem
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Mistrovství ČR v krosu Velká Chuchle 2024 

24. listopadu se uskutečnilo MČR v krosu, které tento rok hostila Velká 
Chuchle přímo na dostihovém závodišti v Praze. Včelnickou atletiku 
reprezentovalo 5 atletů. Startovní pole bylo velmi nabité, proto i u každého 
umístění do závorky zmíním počet závodníků v dané kategorii pro lepší představu o 
náročnosti závodu.  
Nejlepšího výsledku dosáhl Marek Strnad, který se v kategorii muži mílaři v běhu 
na 4 km umístil na krásném, ale nepopulárním 4. místě (63 závodníků). K bronzové 
medaili chybělo velmi málo!  
Antonín Kinšt rozběhl svůj závod na 6km mezi nejrychlejšími juniory, ale tempo 
bylo opravdu velmi rychlé a nakonec se propadl na konečné 23. místo (42 
závodníků). Kristýna Dvořáková se i přes zdravotní obtíže rozhodla nedělní závod 

odběhnout. Určitě by jinak mířila na vyšší umístění, 
tentokrát se musela spokojit s 26. místem (31 závodnic) 
v kategorii ženy mílařky 4 km.  
Natálie Voráčková velmi dobře rozvrhla své síly            
a v posledních stovkách metrů ještě předběhla mnoho 
svých soupeřek. Celkově obsadila pěkné 30. místo           
v kategorii dorostenek - 3 km (69 závodnic).  
V nejpočetnější kategorii ze všech včelnických atletů 
závodil Jakub Míchal, který obsadil 54. místo (124 
závodníků) mezi žáky - 3 km.  

Všem běžkyním a běžcům 
m o c g r a t u l u j e m e               
a d ě k u j e m e z a 
r e p r e z e n t a c i n a še h o 
oddílu na republikové 
úrovni mezi nejlepšími. 

AŠ 

Sport

Včelnickou atletiku reprezentovalo 5 atletů
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Jihočeský KP1 – 11. kolo 
Po podzimní části se tým TJ Nové Včelnice A umístil se 14 body na 2. místě 
tabulky s průměrem 2618 poražených kuželek na zápas. Tabulky všech hráčů, 
včetně průměrů, naleznete ve statistikách na www.kuzelky.com. Na 1. místě s 18 
body tým TJ Loko Č. Velenice B. Na 3. místě tým TJ Centropen Dačice E se 14 body. 
OP Jindřichův Hradec 
Tým TJ Nová Včelnice B se umístil na 7. místě. Tým TJ Nová Včelnice C na       
8. místě. Na 1. místě v tabulce se po podzimní časti umístilo družstvo TJ Jiskra 
Nová Bystřice se 16 body a stává se půlmistrem okresu. Jarní část začíná 16. 1. 2025. 
EKL 
Etynské ligy se zúčastnilo 6 družstev, ve kterých se vystřídalo 25 hráčů, z toho 
11 žen a 14 mužů. 

Rozlosování EKL jaro: 1. kolo 28. 1. 2025, v 17:30 Hasiči Zdešov : Fčeláci,  
v 19:00 Berušky : Kapičky, v 20:30 Rafani : Jarmilky 
Nejbližší domácí zápasy OPJH, KP1: 
čt 16. 1. 2025 18:00 TJ Nová Včelnice B – TJ Nová Včelnice C 
pá 31. 1. 2025 17:30 TJ Nová Včelnice A – TJ Kunžak A 
čt 13. 2. 2025 18:00 TJ Nová Včelnice B – TJ Kunžak C 
pá 14. 2. 2025 17:30 TJ Nová Včelnice A – TJ Tatran Lomnice nad Lužnici A 
čt 20. 2. 2025 18:00 TJ Nová Včelnice B – TJ Centropen Dačice G 
pá 21. 2. 2025 17:30 TJ Nová Včelnice A – TJ Spartak Soběslav A 
čt 27. 2. 2025 18:00 TJ Nová Včelnice C – TJ Sokol Slavonice D 
pá 28. 2. 2025 17:30 TJ Nová Včelnice A – TJ Centropen Dačice D 
Přejeme krásné prožití vánočních svátků a vše nejlepší do nového roku 2025. 
Hlavně hodně zdraví a nabrání sil pro další sportovní akce.          

                                                                                                               Oddíl kuželek MK, MB                                             

Sport

Kuželky

Pořadí družstev 
podzim 2024

Nejlepší výkon 
jednotlivci (ženy)

Nejlepší výkon 
jednotlivci (muži)

1. HASIČI Zdešov 1. Tyšerová Tereza  269 1. Kučera 280

2. BERUŠKY 2. Kovalčíková 261 2. Jirků 266

3. RAFANI 3. Klímová 260 3. Lepeška 266

4. JARMILKY 4. Tyšerová Šarlota 238 4. Gőtthans 259

5. KAPIČKY 5. Kučerová 238 5. Lejtnar 255

6. FČELÁCI
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ZUŠ Allegro
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PF 2025

S v a z p o s t i ž e n ý c h 
c i v i l i z a č n í m i 
chorobami v Nové 
Včelnici přeje všem 
místním obyvatelům, 
a b y v r o c e 2 0 2 5 
dokázali pečovat o své zdraví do té 
míry, že se budou cítit v pohodě. 
N e m o c e m s e ú p l n ě v y h n o u t 
nedokážeme, ale jako členové Svazu 
jsme si civilizační choroby přiznali      
a srdnatě se s nimi vyrovnáváme např. 
p r a v i d e l n ý m i s t ř e d e č n í m i 
procházkami. 
Neostýchejte se k nám přidat – ať už k 

procházce, případně se můžete 
stát i našimi členy. 

Výbor SPCCH Nová Včelnice 
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Různé

Poděkování

Sběratel s více něž 30letou praxí, koupí    
a bezplatně ohodnotí starožitnosti všeho 
druhu. Např: obrazy, mince, zlato, 
hodiny, porcelán a další starožitnosti. 
Platím vždy hotově na místě. Nejlepší 
ceny od sběratele! Tel. 732 961 266 . 

  

Děkuji městu  
Nová Včelnice a panu  
s t a r o s t o v i To m á š i 
Hrubcovi za přání 
a d á r e k k m ý m              
80. narozeninám. 

Marie Vaňková 
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Zadejte nebo vložte text

Zadejte nebo vložte text

Zadejte nebo vložte text
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